
      AKADEMICKÝ SENÁT v š m u  
 

ZÁPISNICA  
z rokovania AS VŠMU, dňa:  05. 04. 2019 

_________________________________________________________ 
 
Prítomní členovia podľa prezenčnej listiny:  

Predseda AS VŠMU: prof.  Peter  Pavlac  

Podpredsedovia AS VŠMU:  Mgr.  Vlad imír  S lan inka,  Jakub Ur íček  
Členovia AS VŠMU :   MgA. Peter  Č isarik ,  Mgr.  Zuzana Mojž i šová,PhD.,  ArtD. ,  Mgr.  
Eva Juk lová,  doc.  Ľuboš Bernáth ArtD,  Mário Houdek,  Bc .  Matúš Oparty,  Miroslava 
Oravcová ,  Veron ika  Gregušová,  Danie l  Horňák,  
 
 
Ospravedlnení:  doc.  Frant i šek Perg ler ,  ArtD. ,  prof.  Bori s  Lenko  ArtD. ,  Mgr.  a rt .  
Dušan Kozák ArtD.  
 
Hostia:   doc.  Mária  He inzová  ArtD. ,  Ing. Jana Cibulč íková,  Mgr.  a rt .  Mart in  Čuvaj ,  
ArtD.  
 
Overovate l ia  záp isn ice :  prof.  Peter  Pavlac , Jakub  Ur íček ,  
 
PROGRAM:  

1. Rokovanie a hlasovanie o návrhu rozpočtu VŠMU na rok 2019 
2. Rokovanie a hlasovanie o návrhu úpravy štruktúry pracovných miest na rektoráte 

VŠMU 
3. Prerokovanie a hlasovanie o úprave Organizačného poriadku AS VŠMU 
4. Prerokovanie a hlasovanie o úprave Rokovacieho poriadku AS VŠMU 
5. Prerokovanie (a schválenie) návrhu člena Správnej rady VŠMU za zamestnaneckú 

časť AS VŠMU 
6. Prerokovanie (a schválenie) návrhu člena Správnej rady VŠMU za študentskú časť AS 

VŠMU 
 

7. Rôzne 
 
 
PRÍLOHY:  

• Metodika rozdelenia dotácií pre VŠMU na rok 2019 

• Rozpis dotácie VŠMU na rok 2019 

• Návrh úpravy organizačnej štruktúry na Rektoráte VŠMU (s účinnosťou od 1.5.2019) 

• Zdôvodnenie požiadavky úpravy organizačnej štruktúry na Rektoráte VŠMU 

• Organizačný poriadok AS VŠMU (návrh zmien s vyznačenými úpravami) 

• Organizačný poriadok AS VŠMU (pôvodné znenie) 

• Rokovací poriadok AS VŠMU (návrh zmien s vyznačenými úpravami) 

• Rokovací poriadok AS VŠMU (pôvodné znenie) 
 

 
 
PRIEBEH: 
Predseda AS VŠMU prof. Peter Pavlac privítal členov AS VŠMU. Hlasovalo sa za druhého overovateľa 
zápisnice. 
II. overovateľom zápisnice bol navrhnutý a zvolený Jakub Ur íček  

ZA:11  PROTI:0  ZDRŽAL SA:1 
 
Predseda AS VŠMU z dôvodu voľby rektora tohto roku (funkčné obdobie končí 30.6.2019) a dodržania 

časového limitu navrhol zaradiť diskusiu a  termín voľby rektora do programu Rôzne. O tomto bode 

nechal samostatne hlasovať. 

 



 

 

 

ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
 
Z programu navrhol vyňať bod 3 a 4 schválenie návrhu Organizačného a Rokovacieho programu AS 

VŠMU kvôli upresneniu niektorých častí, ktorých obsah je potrebné dokomunikovať s právničkou 

JUDr. Vaculčíkovou. Pán Uríček navrhol ešte do bodu Rôzne zaradiť problematiku voľných kapacít na 

internáte patriaci UK a informáciu o konvente ŠRVŠ. 

 

 Hlasovanie o zmene programu.  

 

ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
 
BOD 1:  Rokovanie a hlasovanie o návrhu rozpočtu VŠMU na rok 2019. Pani kvestorka Ing. Jana 
Cibulčíková v skratke predstavila rozpočet na rok 2019, ktorý už predtým bol rozposlaný jednotlivým 
členom senátu, spolu s metodikou a tabuľkami. V tabuľkách pre porovnanie uviedla aj minulý rok. 
Rozpočet vychádza takmer na úrovni minulého roka a medziročne sa  zvýšil o takmer 57 000€. Princíp 
tvorby rozpočtu vychádzal zo skúsenosti minulého roku pri akceptácií metodiky MŠ. Tabuľky ukazujú, 
že fakulty tento rok vychádzajú horšie, ale na to vplývajú určité faktory, ktoré si s jednotlivými 
dekanmi vyjasnili. FTF a HTF vychádzajú na tej istej úrovni.  Rozdiel je v DF, kde poklesla publikačná 
činnosť, majú tam menej študentov, prišlo k zmene metodiky prepočtu koeficientu a tiež sa zvýšil  
počet zamestnancov fakulty.  Urobila sa metodická zmena v rozpočte týkajúca sa sociálnych štipendií, 
ktoré hradí  Ministerstvo Školstva (MŠ). Celé sa presunuli na rektorát, pretože to robilo problém pri 
plánovaní rozpočtu na jednotlivých fakultách. Výnosy sa zmenili na jednotlivých fakultách aj o túto 
čiastku. Dôležitá zmena je v účelovej dotácií, ktoré nám MŠ určilo ako účelovú dotáciu, kde ide o 
podporu opatrení na štrukturálne zmeny v sume 254 000€. Kvestorka navrhla túto čiastku oddeliť od 
rozpočtu, pretože nie je isté, či tieto peniaze zostanú škole. Ide o systém opatrení v súvislosti s 
počtom magistrov. Pani rektorka – vysvetlila, že to vyplýva z analýz, ktoré sa robia v rámci EU, kde sa 
ukázalo, že na Slovensku máme veľký počet magistrov oproti bakalárom, a vzniká problém pri ich 
uplatnení. Našej školy sa to netýka, lebo požiadavka našej umeleckej praxe je požiadavka ukončenia 
magisterského štúdia, čo budeme predkladať ako jeden z argumentov aj MŠ. Podľa našich štatistík 
máme až 95- 98% uplatniteľnosť. Tieto opatrenia sa týkajú hlavne technických vied a odborov, 
pretože požiadavka podnikateľov je, aby veľká časť bakalárov išla do praxe, kde potrebujú vzdelaných, 
zručných a prakticky schopných ľudí. Ministerstvo sa  to rozhodlo riešiť celoplošne, čo znamená, že 
nevyňalo žiadne školy a dalo túto podmienku do metodiky financovania ako vec, ktorú dostalo za 
úlohu z EU. Z tohto pohľadu bude správne počkať po predložení našich návrhov a opatrení na 
stanovisko z MŠ. 
Kvestorka - V rozpočte počítame aj s rekonštrukciou knižnice, kde sme pokročili. Každá fakulta vyčlení 
30 000€, okrem rektorátu, ktorý sa však rovnako bude vyčlenením prostriedkov z rezervného, alebo 
reprodukčného fondu. V súvislosti s rekonštrukciou knižnice sa bude diať aj prekládka káblov 
a rekonštrukcia ústredne. Pripravuje sa realizácia vzduchotechniky vo Dvorane, ale v rámci 
kapitálových investícií za predpokladu, že vyšší náklad dofinancuje HT. Zásadný bodom v rozpočte od 
1.1. 19 je úprava miezd nepedagogických zamestnancov. Nie sú premietnuté v  rozpočte, lebo MŠ 
tieto prostriedky nemalo v čase vydania rozpočtu. Teraz prišli dodatkom č. 1 k dotačnej zmluve. Budú 
rozpočítane na jednotlivé fakulty a pokryjú náklady, ktoré súvisia so zvýšením miezd a po prirátaní by 
mal rozpočet vyjsť v plusových číslach. Finančných prostriedkov by mali mať všetky fakulty dosť 
a verím, čo sme si naplánovali sa nám podarí aj uskutočniť. 
pán Slaninka - veľký problém je však aj rekonštrukcia vzduchotechniky na FTF. Kvestorka - MŠ bude 
prideľovať kapitálové prostriedky. Pokúsime sa to riešiť ako havarijnú situáciu na základe posudkov od 
odborníkov. S p. Ing. Horváthovou sme to riešili a spĺňame podmienky na žiadosť na dotáciu, kde je 
podmienka, že  1/3 prostriedkov si hradí škola. V rozpočte to nie je, lebo to žiadame ako kapitálovú 
dotáciu a pokiaľ by sme ju nedostali budeme musieť túto položku dofinancovať z fondov. V lete sa 
urobí nevyhnutná časť a ďalej by sa postupovalo operatívne. 
Pán Pavlac – dal hlasovať  za prijatie rozpočtu po tom ako dostal informáciu, že dekani nemali výhrady 
k rozpočtu a ten bol tiež odsúhlasený na vedení. 
 
Hlasovanie za prijatie rozpočtu VŠMU na rok 2019  

ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
Uznesenie č. 1 AS VŠMU schválil znenie Rozpočtu VŠMU na rok 2019 
 
BOD 2: Rektorka VŠMU doc. Heinzová predložila Návrh na úpravu organizačnej štruktúry na 
rektoráte VŠMU v zmysle článku 9 štatútu VŠMU s účinnosťou od 01.05.2019. O návrh na zriadenie 
pracovného miesta na Rektoráte VŠMU s označením Samostatný odborný referent prevádzky 
požiadala pani rektorku kvestorka Ing. Jana Cibulčíková. Vysvetlila, že samostatný odborný referent 
prevádzky bude poverený zastupovaním vedúceho prevádzky, pretože pozícia vedúceho prevádzky je 



pomerne rozsiahla  a okrem toho, že jeho náplň má široký záber, vyžaduje si vysokú technickú 
odbornosť. Okrem nových budov tu máme dve historické budovy, kde je veľa problémov s údržbou, 
čo je potrebné neustále riešiť. Na celú VŠMU máme jedného elektrikára a dvoch údržbárov a je ťažké 
poveriť niekoho zastupovaním. Keď má pán Ing. Habaj dovolenku, zastupovanie v celom rozsahu 
preberá pani kvestorka. Na VŠMU toho času robia pomerne rozsiahle rekonštrukcie, v lete  by mala 
byť rekonštrukcia vo Dvorane na HTF, rieši sa rekonštrukcia vzduchotechniky na FTF, rekonštrukcia 
knižnice, plánujeme rekonštrukciu fasády na Ventúrskej ulici. Pani kvestorka uviedla príklady veľkých 
činnosti, ale k tomu treba priradiť množstvo drobných prevádzkových prác. Pán Habaj je 
v dôchodkovom veku a môže kedykoľvek skončiť. Nový prevádzkový referent by mohol postupne 
vnikať do týchto rozsiahlych činnosti, aby  sme mali v budúcnosti plnohodnotného nástupcu. Pani 
rektorka – požiadavka ide aj od dekanov, ktorí dokonca preferujú, aby každá budova mala takého 
prevádzkového technika, čo v tejto chvíli hlavne z finančných dôvodov nie je možné.  
Pán predseda AS VŠMU – ak už nie je žiadna pripomienka, dávam hlasovať za to, aby bolo vytvorené 
nové miesto  Samostatného odborného referenta prevádzky.  
 
ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
 
Uznesenie č. 2 AS VŠMU schválil Návrh na úpravu organizačnej štruktúry na rektoráte VŠMU 
- vytvorenie nového  pracovného miesta s označením:  Samostatný odborný referent prevádzky 
 
 
BOD 3: Prerokovanie (a schválenie) návrhu člena Správnej rady VŠMU  /SR VŠMU/– na úvod pani 
rektorka zdôvodnila dôležitosť skoršej voľby a plného počtu členov SR VŠMU, ktorá sa vyjadruje 
rozpočtu a výročnej správe. V tomto roku končia dvaja členovia SR VŠMU z kvóty ministra.  
Ministerstvo dá návrh rektorke, ktorá sa k tomu vyjadrí. V tomto prípade treba čakať. V blízkom čase 
končia ďalší traja členovia SR VŠMU a to z kvóty rektora, za zamestnaneckú časť  AS VŠMU a za 
študentskú časť AS VŠMU. Pani rektorka vyzdvihla zástoj a neoceniteľnú právnickú pomoc pána JUDr. 
Allana Böhma, ktorého pred štyrmi rokmi navrhla zamestnanecká časť AS VŠMU. Konzultujú sa s ním 
problémy, ktoré sú nad rámec bežnej právnej agendy, ktorú máme zabezpečenú externe. Pán Böhm je 
podpredseda SR VŠMU. Ing. Václav Mika je predseda SR VŠMU, bol zvolený AS VŠMU na návrh 
rektorky pred štyrmi rokmi. Títo dvaja páni súhlasia s ďalšou spoluprácou a tiež pani rektorka sa 
prihovára za ich voľbu, ale pripúšťa, že členovia AS VŠMU môžu predložiť a schváliť aj iný návrh, ktorý 
bude rešpektovať.. Pán Uríček – čomu sa venuje pán Ing. Mika v súčasnosti? Pani rektorka – venuje sa 
svoje podnikateľskej činnosti v mediálnej oblasti, ale pre nás je podstatné, že je pre našu školu 
prínosom, zaujíma sa o školu a školstvo v oblasti financovania. Je to človek, ktorý má mnohé 
informácie a kontakty a je s ním výborná spolupráca. 
 
Pán predseda AS VŠMU - v programe bola  iba voľba členov SR VŠMU za zamestnaneckú a študentskú 
časť AS VŠMU a preto dal hlasovať o voľbe člena SR VŠMU z kvóty rektora. 
 
ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
 
Pán Pavlac – Po rozhovore s pani rektorkou navrhujem za zamestnaneckú časť AS VŠMU, aby 
kontinuálne v SR VŠMU pokračoval ako člen pán JUDr. Allan Böhm. Životopis predkladám 
k nahliadnutiu.  Pán Böhm je osobou, ktorá háji naše záujmy, najmä z hľadiska profesijného (ako 
právnik). Rovnako sa to týka aj pokračovania mandátu pána Ing. Václava Miku. Ak má niekto ďalší 
návrh z AS VŠMU na kandidáta zo zamestnaneckej časti, nech ho predloží.  Pani rektorka- budeme 
mať dvoch nových členov z MŠ a kvôli stabilite SR VŠMU dobrej spolupráci sa prihováram za 
kontinuálne pokračovanie týchto dvoch členov SR VŠMU. 
 Pán Uríček - Za študentskú časť sme sa rozhodli pre pokračovanie pána Ing. Mgr. art. Romana 
Maroša. Predkladáme k nahliadnutiu životopis. Pani rektorka- vyzdvihla tiež spoluprácu s pánom 
Marošom v rámci SR VŠMU a uvítala by jeho voľbu. Pán Pavlac – pán Maroš už skončil ako primátor? 
Pán Uríček – skončil v roku 2018 a je uzrozumený s prípadnou voľbou do SR VŠMU. Pani rektorka – 
v zákone je stanovené, že voľby členov do SR VŠMU za MŠ a rektorát sú na 6 rokov, za zamestnaneckú 
časť na 4 roky a za študentskú časť na 2 roky. Tento rok je významný, lebo sa to týka až piatich členov. 
 
Po krátkej prestávke boli navrhnutí členovia volebnej komisie: p.  Jakub Uríček a Bc. Matúš Oparty 
ZA:10  PROTI:0  ZDRŽAL SA:2 
 
Zasadnutie pokračovalo voľbou člena z kvóty rektorky do SR VŠMU, p. Ing. Václava Miku. 
ZA:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
Za zamestnaneckú časť AS VŠMU volený do SR VŠMU, p. JUDr. Allan Böhm. 
A:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
Kandidát za študentskú časť AS VŠMU sa volil p. Ing. Mgr. Art. Roman Maroš 
A:12  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 



 
 
Uznesenie č. 3 AS VŠMU schválil jednohlasne všetkých troch navrhovaných kandidátov do SR VŠMU. 
 
BOD 4: Rôzne:  Prerokovanie voľby a termínu volieb rektora. Predseda AS VŠMU prof. Pavlac- Návrh 
na kandidáta rektora/rektorky môže podať každý člen Akademickej obce, alebo člen SR VŠMU. 
Návrhové lístky sa nachádzajú na sekretariátoch VŠMU. Návrhový lístok  sa odovzdá v zalepenej 
obálke s označením voľba rektora na sekretariáte VŠMU, alebo predsedovi AS VŠMU. Následne budú 
zverejnené volebné listiny kandidátov. Uchádzači budú písomne vyzvaní predložiť dokumenty 
najneskôr po štyroch dňoch, profesijný životopis, doklady o dosiahnutom vzdelaní, výber 
z najvýznamnejšej odbornej umeleckej publikačnej činnosti, stručnú charakteristiku programov a 
cieľov na obdobie 2019-2023, súhlas so zverejnením osobných údajov. Uchádzači, ktorí splnia 
predpísané podmienky budú volebnou komisiou pozvaní na prezentáciu svojich programov pred 
Akademickou obcou. AS VŠMU sa zhodol na termíne volieb na 10.5.2019. Do 3.5.2019 bude potrebné 
doručiť predpísané dokumenty. Dňa: 29.4.2019 sa zverejnenia volebné listiny. Dňa: 26.4 2019 bude 
uzávierka dátumu podávania návrhov na kandidátov, a vyhlásenie volieb by sme určili na 8.4.2019, ak 
to schválime. 
 
 Návrh členov volebnej komisie: pán, Pavlac, pani Mojžišová, pani Gregušová 
 
Schválenie členov volebnej komisie 
ZA:8  PROTI:0  ZDRŽAL SA:3 
 
Schválenie termínu volieb: 
 
ZA:11  PROTI:0  ZDRŽAL SA:0 
 
Problematiku voľných kapacít na internáte patriaci UK rozvinul pán Uríček. Pani rektorka mala 

informáciu, že sa nevyužívajú všetky dohodnuté miesta na internátoch. Pán Horňák- informáciu 

o voľných kapacitách dostávame neskoro, v čase, keď už študenti majú zmluvy na byty. Boli by sme 

radi, aby pani rektorka už v apríli, máji vyvinula iniciatívu ohľadne voľných kapacít na internátoch na 

UK pre budúci rok (kvôli včasnej informovanosti študentov). 

 

Predseda AS VŠMU prof. Pavlac vyzval pána Uríčka na informácie o konvente v SNR  

Pán Uríček – Nosnou témou konventu bolo skvalitnenie vysokoškolského štúdia a väčšia interakcia 

samotných študentov pri jeho hodnotení a skvalitňovaní. Vznikla nová Slovenská akreditačná agentúra, 

ktorá nahradí terajšiu akreditačnú komisiu. Táto agentúra bude nezávislá verejnoprávna inštitúcia. Do 

budúcna bude iniciovať študentov, aby sa ešte viac zapájali do hodnotenia vysokoškolského štúdia. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave:  05. 04. 2019                                zapísala: Mgr.  Alena Škorvagová 
 
Overili:  
 
Prof. Peter Pavlac       
p. Jakub Uríček 


